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Sponsoreret af Aktivitetscentret klubben 

 

 

Af: Henning Lyhne 

 

Lørdag den 22.2. 2020 drog jeg igen til ferie for alle, jeg har ikke tal på, hvor 

mange gange jeg har været afsted. 

Ferie for alle strakte sig i år, over 14 messehaller og området omkring 

hallerne. Campingområdet nåede vi ikke ud til, men det var også alt for 

koldt og blæsende        

Udenfor var der en restaurant, denne var ved at flyve væk, kunne vi se, da 

lysekroner og teltdug blafrede i vinden. 

I år så vi et sted med kajakker og dykker ture. Her kunne publikum prøve 

at dykke, mod et beløb. Det så koldt ud, så det skulle jeg ikke.  

Jeg kan huske tilbage på dengang, det startede, da hed det ”fritid for alle” 

og lå i påsken. Som ung holdt jeg derfor påskeferie i Messecentret, da 

”fritid for alle” var en af min mors projekter, da hun arbejdede hos 

Messecentret. Det blev til mange timers venten. 

Tilbage til nutiden: Til ferie for alle var der bla. Optræden af klovne, musik 

og dans. Ellers er der rig mulighed for at gå en masse, se en masse og få 

noget godt mad. Priserne på mad er messepriser, så tag den store pung 

med. 

https://www.google.com/url?sa=i&url=https%3A%2F%2Fwww.guide-usa.dk%2Finvitationskode-ferie-for-alle-2020-herning-feriemesse-rabat-billet%2F&psig=AOvVaw2IqD9LaTMrrPFzbm2y_SbC&ust=1582712046640000&source=images&cd=vfe&ved=0CAIQjRxqFwoTCOiE3v-77OcCFQAAAAAdAAAAABAD
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Jeg kan klart anbefale at tage til Ferie for alle, men man skal have god tid, 

da der kan være ventetid ved informationen, madboderne, og der er 

masser af mennesker over det hele.  

Du skal være opmærksom på, at folk ikke tager hensyn til, at man har et 

handicap eller kører i kørestol. 

Men selvom du ikke skal på ferie, så er det spændende. 

Pris: 100 kr. 

Pensionister 50 kr. (dog kun fredag) 

En ekstra lille anekdote fra i år: Da bilerne skulle forlade parkeringspladsen, 

sad alle fast, inklusive TV midt-vest sendevognen. 

Jeg selv kørte med midt trafik, så jeg kom hjem til tiden        
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Musik – Foredrag og ”live” underholdning i Aktivitetscenter køkkenet 

ved Søren Skjelmose. 

 

Mandag d. 10. feb. 2020 

 

Søren startede formiddagen med at fortælle om, hvordan han startede med at spille 

på trommer. Han viste på storskærmen billeder af, hvilke bands han har spillet 

sammen med, lige fra han var ung og indtil i dag. Søren har spillet på trommer og 

haft spillejobs i 19 forskellige bands.  

Allerede som barn, spillede Søren på en lille tromme, i et børnekor. Børnekoret var 

under ”Unicef ”, som Sørens mor stod for at lede. 

Der var billeder og flere avisudklip, som viste, at Søren havde spillet sammen med 

andre unge mennesker fra Vildbjerg. Blandt andet har Søren spillet sammen med 

Jesper Tungelund og Jann Guldhammer, som vi kender fra deres gang her på 

Bytoften, bl.a. Husorkesteret og andre fest arrangementer. 

Søren havde i sine unge dage, stort krøllet hår. Og da han var i gang med 

tømreruddannelsen og gik på teknisk skole, fik han klippet sit hår, af de piger der var 

i gang med frisøruddannelsen. Søren fortæller, at de rigtig gerne ville bruge ham 

som model grundet hans fantastiske hårpragt. Det indvilgede han gerne i, da det var 

nogle søde piger, som var i frisørlære. Desværre fik hans karriere som model en 

ende, da han som 20-årig, begyndte at få høje tindinger, og de ”søde piger” derfor 

måtte meddele ham, at han ikke længere kunne bruges som model. 

Søren spillede i 70’erne med ungdomsbandet ”Wild Mountain” fra Vildbjerg – 

sammen med Jann Guldhammer. Senere blev han optaget i bandet ”Out of Time” 

med Jesper Tungelund, og de spillede i en årrække på Bowl Inn i Herning. 

I 2016 gendannedes ”Wild Mountain - Reunion” for at afholde deres 40-års 

jubilæum på Hotel Vildbjerg - med stor succes. 

Fra 1994 spillede Søren i bandet ”Siesta Dance Band”, og de spillede dansemusik. I 

julen 1996 - efter et spillejob i Århus - kørte bandet galt. 2 ud af de 4 orkester 

medlemmer blev dræbt. Søren sad bagi i bilen og fik nogle knubs, men slap for 

yderligere store fysiske skader. Men den tragiske ulykke gjorde, at Søren valgte at 

holde en pause på 10 år fra musikken. 
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Søren fortæller, at han i sit hjem i Vildbjerg har fire trommesæt stående i sit 

herreværelse, det er her, han sidder og øver. Udover sine faste spillejobs i bands 

som ex. Devito og Just Cruisin, tager Søren også ud som freelance trommeslager.  

Søren beretter om sin karriere som trommeslager, og de mange forskellige jobs og 

genre han har været med til at spille i. 

Engang var Tørfisk opvarmningsband for bandet Devito, først underholdte Tørfisk en 

times tid, og herefter gik Devito på og spillede op til dans. 

I dag spiller Søren mest sammen med bandet Just Cruisin, som også spiller lidt mere 

rocket. 

Søren fortæller, at det bedste ved at være trommeslager er at sidde bagved, når der 

er en kvindelig sanger i bandet, som står foran og vrikker med måsen. 

 

Sørens hjemmeside: www.skjelmose.mono.net 

Søren sang og spillede på trommer til sangene: 

- To mennesker på en strand 

- Bag duggede ruder 

- Vågner i natten 

- Hersted Vester 

- Acky breaky heart 

- Fru Sautere 

- Tarzan Mamma Mia 

- Dagen Før 

 

 

 

 

Vi takker for Sørens skønne 

foredrag om hans interesse for 

trommer, både med 

musikunderholdning og fortællinger 

om hans spillekarriere helt fra 

barnsben og til i dag. 

http://www.skjelmose.mono.net/
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ICE SHOWS I HERNING den 12. februar 2020 

Skrevet af Henning Lyhne. 

Siden jeg var 6 år, har jeg været til Ice Shows i messecentret Herning, jeg var 

så heldig, at min mor arbejdede der og fik billetter til showet. 

 

 

I mange år hed showet 

Holiday on Ice, men i 

start 1980 kom showet til 

at hedde Disney on Ice, 

og det var nu med 

Disney figurer og 

historier  

 

Disney on Ice kommer til Herning en gang om året, og jeg var afsted igen, jeg 

synes, at det er et flot og fantastisk show. 

Jeg er så heldig, at jeg stadig modtager billetter fra messecenter Herning. 

I år 2020 handler showet om ’Magical Ice Festival’, hvor frygtløse prinsesser 

er omdrejningspunktet. Publikum bliver således taget med på en forunderlig 

rejse gennem populære Disney-universer som Frost, Vaiana, Den Lille 

Havfrue, Skønheden og Udyret samt To På Flugt med Rapunzel og Flynn 

Rider i hovedrollerne. Det er altså en sand stjerneparade af populære Disney-

figurer, der snører skøjterne i Jyske Bank Boxen. 

Detaljegraden er altid blevet dyrket i Disneys historik som filmskaber, og det 
er ingen undtagelse på underlag af is. 

Med de imponerende detaljer og såvel dansk tale som sang kan alle aldre 
nyde forestillingen, garanter. 

Disney On Ice har altid været blandt de absolut største og bedste 
familieshows i verden, og showet er i mine øjne et af de flotteste til dato. 
Disney har fokus på alle de små detaljer og ved præcis, hvordan man laver 
en forestilling, der både fanger unge og gamle, drenge og piger. - Hvis man 
er bare den mindste smule interesseret i Anders And, Elsa, Ariel, Rapunzel, 

https://www.google.com/url?sa=i&url=https%3A%2F%2Fwww.stereoboard.com%2Fcontent%2Fview%2F225606%2F9&psig=AOvVaw0CrqM7aZ7n_Y2LVfw8BExE&ust=1582710383405000&source=images&cd=vfe&ved=0CAIQjRxqFwoTCKCAr4i27OcCFQAAAAAdAAAAABAJ
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Vaiana, Buzz Lightyear eller de andre klassiske Disney-figurer, så er Disney 
On Ice: Magical Ice Festival en stor, stor oplevelse. 

 

Frygtløse prinsesser, mod og magi er 
hovedingredienserne i det nyeste skud på 
Disney On Ice-stammen. Jeg oplevede tapre 
Vaiana og halvguden Maui på en farefuld færd 
for at levere det stjålne hjerte tilbage til Te Fiti, 
mens Anna og Elsa begiver sig på en rejse 
gennem det kolde og funklende Frost-
landskab i selskab med den altid 
underholdende snemand Olaf. Og så har 
krabben Sebastian travlt med at holde styr på 

den noget eventyrlystne Ariel, alt imens den dristige Rapunzel og den 
charmerende Flynn Rider møder forhindringer på deres flugt. Og endelig 
sørger Udyret og hans fortryllede følge for et spektakulært show for den 
skønne Belle.  

Det er eneste jeg vil påtale er, at der er mangel på kørestolspladser i Jyske 
Bank Boxen.   

https://www.google.com/imgres?imgurl=https%3A%2F%2Fi0.wp.com%2Fartsvark.co.za%2Fwp-content%2Fuploads%2F2019%2F05%2FFrozen-DOI19-Credit-Disney.jpg%3Ffit%3D1465%252C1171%26ssl%3D1&imgrefurl=http%3A%2F%2Fartsvark.co.za%2Fdisney-on-ice-presents-magical-ice-festival-shines-with-an-enchanting-mix-of-disney-royalty%2F&tbnid=4ECZZW8_Leg68M&vet=12ahUKEwiTnODiteznAhVKkrQKHZAsDykQMygZegQIARA2..i&docid=jUVFFCZrIyvMEM&w=1465&h=1171&itg=1&q=magical%20ice%20festival&ved=2ahUKEwiTnODiteznAhVKkrQKHZAsDykQMygZegQIARA2
https://www.google.com/imgres?imgurl=https%3A%2F%2Fi.ytimg.com%2Fvi%2Fm3kRVWR12yo%2Fmaxresdefault.jpg&imgrefurl=https%3A%2F%2Fwww.ticketmaster.dk%2Fartist%2Fdisney-on-ice-billetter%2F3270&tbnid=QC88BVcJgtio-M&vet=12ahUKEwiTnODiteznAhVKkrQKHZAsDykQMygeegQIARBA..i&docid=2sZSxEon13AUVM&w=1280&h=720&q=magical%20ice%20festival&ved=2ahUKEwiTnODiteznAhVKkrQKHZAsDykQMygeegQIARBA
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Slagter Gøttsche lukker efter 113 år 

Jeg fik et chok i morges, da en af vores personaler fortalte, at Slagter Gøttsche indgik 

konkursbegæring mandag morgen. Jeg troede ikke mine egne ører.  

Jeg husker tilbage fra min barndom, at jeg fik gratis pølser, når jeg fulgtes med mine 

forældre ind for at købe slagtervare. Vores nabo var pølsemager ved Gøttsche, han 

hed Harry. Harry havde nogle gange pølser med hjem til os, som de ikke havde fået 

solgt i butikken. 

Jeg husker deres gode mad og smørrebrød, Gøttsche var vores slagter. Jeg havde 

dog hørt, at de seneste år var maden blevet dårligere, og jeg oplevede det desværre 

også, så sent som i maj måned, hvor jeg skulle holde fødselsdag, og havde bestilt 

mad. Der var for lidt, og kvaliteten var heller ikke så god. Men jeg vælger at tænke 

tilbage på Gøttsche som en god forretning med god service og mad. 

Skrevet af Henning Lyhne. 
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Interview med Jane fra Team 3 
Navn: Jane. 

Alder: 41 år. 

Bosted: Herning - Fødested: Ikast. 

Hvordan er det at starte aktivitetscentret: Jeg 

er glad for at komme væk hjemmefra. Det kan 

godt blive lidt kedeligt at gå derhjemme. 

Hvordan er du blevet modtaget: Jeg er blevet 

modtaget rigtig pænt. 

Er du kommet til at kende de øvrige medlemmer: Jeg kender i hvert fald 

flere, end da jeg startede.  

Hvilke aktiviteter deltager du i: Medieværkstedet og team 3 om torsdagen. 

Hvilke aktiviteter er dine bedste: Det ved jeg ikke helt. 

Hvor længe har/skal du være her: Det ved jeg ikke endnu. 

Hvad har du lavet før: Jeg har hjulpet med handicap ridning nede på Højris 

rideskole. Her boede jeg næsten. Engang i ugen hjalp vi også til med 

rengøring.  

Hvor bor du?: jeg har boet i Holstebro, hvor jeg boede med min daværende 

kæreste. 

Hvad laver du helst i din fritid: Jeg er ikke god til at sidde derhjemme. Så 

vil jeg hellere gå en tur. Så kan jeg godt lide at være sammen med mine 

veninder. 

Har du børn: Nej. 

Hvad sætter du mest pris på hos andre: At de ikke er falske. 

Hvad er din livret? 

Hvad nægter du at spise: Tomater kan jeg ikke lide. 

Hvad er din yndlingsfilm: Jeg har i hvert fald set Titanic mange gange. 

Hvilken slags musik kan du lide: Jeg er til det meste. Da jeg var helt lille, 

var jeg vild med Bryan Adams. 

Hvad er det bedste, du har oplevet? 
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Hvad er det værste, du har oplevet: Min far og hans ven sejlede 

kapsejlads. Vi boede i campingvogn. Overfor boede en dreng, som jeg 

legede med. En dag opdagede jeg, at drengen var væk. Jeg ledte og ledte. 

Jeg fandt ham aldrig, men det var der nogen, der gjorde. De fandt ham i 

havnen, under en båd. 

Hvad betyder mest for dig? 

Hvad er din yndlingsfarve/årstid: turkis og sommer. 

Hvad frygter du mest? 

Hvad er dit største handicap: Hukommelsen. 

Hvad er du bedst til: At foretage alt muligt og alligevel ingenting. 

Har du været ude og rejse: Jeg har lige været i Egypten. Da jeg var lille, tog 

vi med campingvogn til Gardasøen i Italien. Jeg har også været i Grønland, 

hvor jeg faktisk mødte en jeg har gået i folkeskole med.  

Hvornår begik du din sidste bommert, og hvad var det: Da jeg var i 

Egypten, kom jeg til at give mit telefonnr. til een dernede. Ups.  
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At leve med et handicap – af 

Kurt Antonsen 

 

 

Jeg hedder Kurt Antonsen. Jeg er 

epileptiker. Det betyder, at jeg får anfald.  

Det er ikke hele tiden, men engang imellem falder jeg bare om. Derfor er det bedst, 

at jeg sidder ned. Når jeg er ude at gå, så har jeg en hjelm på, der beskytter mit 

hoved, hvis jeg nu skulle falde. 

 

Jeg fik meningitis, da jeg var fire måneder gammel, og det blev til hjernebetændelse. 

Så det er hjernebetændelsen, der er skyld i, at jeg er epileptiker. Da jeg havde 

meningitis, havde jeg 41 i feber. Jeg kunne slet ikke gå, før jeg blev 5 år gammel. Her 

fik jeg mit første anfald. Det har været meget svært at gå i skole som epileptiker. De 

andre børn mobbede mig. Jeg havde mange problemer med anfald som barn, det 

vidste de andre børn godt. Så de gav mig chok, så jeg fik anfald. Til sidst blev jeg så 

gal, at jeg sparkede min hjelm væk. Jeg ville ikke gå med den mere. 

 

I min barndom blev jeg sendt alle mulige steder hen for at blive behandlet. Jeg var i 

Vejle, Kolding, Holstebro og så videre. Da jeg blev 10 år gammel, foreslog min læge, 

at jeg kom på et specialsygehus, der hedder Filadelfia. På Filadelfia holder de øje 

med mig. De ville vide, hvor mange gange og hvornår jeg fik anfald. Jeg skulle være 

der i 6 måneder, uden forældre. Det betød, at jeg måtte skifte skole i perioden, 

finde nye venner og undvære mine forældre.  
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En af de venner jeg fandt, hed Kurt ligesom jeg. Kurt boede også på Filadelfia. En dag 

kom sygeplejersken og ville give Kurt og mig vores medicin. Den rutinerede 

sygeplejerske sagde så “Åben gabet” og hældte min medicin ned i det åbne rør. Min 

ven Kurt fik samme behandling. Kort efter blev vi begge sendt med ambulance på 

skadestuen. Hun havde byttet rundt på vores medicin. Der skulle fluks en 

udpumpning til, før vi kunne vende tilbage til Filadelfia.  

Nu om dage er jeg på Filadelfia omkring 2 gange om året. Jeg er der ikke så længe af 

gangen, max 3 uger. Jeg tager det som min ferie. Ofte skal jeg kun til kontrol og 

kommer hurtigt hjem igen. 

 

Men jeg er meget mere end bare epileptiker. Jeg er også sportsmand. Jeg er sådan 

en, der skal have en kølle eller kugle i hånden. Sådan har det altid været. Også i min 

barndom, mine søskende gik meget op i sport, hvilket min far mente, jeg også skulle 

gøre. Han sagde “du kan bare melde dig ind i en klub”. Jeg kom med i 

humørklubben, hvor vi dyrkede atletik, svømning og spillede boccia. Vi var også 

meget sammen udover sporten.  

 

En dag blev jeg spurgt, om jeg ville med til Vingsted, for at konkurrere i atletik. Jeg 

kan egentlig ikke huske, om jeg vandt i Vingsted, men nogen må have lagt mærke til 

mig. Jeg modtog nemlig et brev kort tid efter. Jeg lå hjemme og hørte musik, hvor 

jeg modtog et brev. I brevet stod, at jeg var blevet udtaget til Paralympiske lege i 
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Skotland. Året var 1978. Jeg for op og sagde til mig selv “Det kan ikke passe!”. Det 

viste sig, at en anden deltager var blevet syg, og jeg kom med på afbud. Jeg skyndte 

mig ud i vores store have og trænede dagen lang, alt imens jeg passede min 

svømning. Vi var 9 danskere, der var blevet udtaget til at deltage. Vi blev alle 9 sendt 

til Skotland med en flyvemaskine. Jeg kendte kun 1 af de andre. Vi boede i nogle 

barakker derovre. Jeg var udtaget til at deltage i kuglestød, spydkast, køllekast og 

svømning.  

 

Det kan godt være, at jeg bare var med på afbud, men de andre deltagere kom til 

kort. Jeg vandt nemlig alle 4 kategorier. Da jeg vandt den første medalje og kom op 

på skamlen, begyndte jeg at hyle. Jeg troede ikke mine egne ører, da der blev sagt 

Kurt Antonsen. Jeg regnede ikke med, at det skete igen. Det blev sendt i radioen, og 

folk i Danmark fulgte med.  

Næste dag viste det sig, at jeg endte på podiet igen. Her græd jeg også, det samme 

gjaldt for resten af ugen. Det har været den største oplevelse i mit liv, samt at blive 

gift. Jeg havde det virkelig sjovt, mødte mennesker af forskellige slags. Da jeg kom 

hjem, ville journalisterne snakke med mig. Jeg afviste, fordi jeg ikke vidste, hvad jeg 

skulle sige. Jeg sagde, jeg skal hjem og se mig selv i fjernsynet. I stedet jog de mig op 

til borgmesteren for at blive fejret. Jeg gik desværre glip af at se mig selv i 

fjernsynet. 
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Brugerrådsmøde mandag den 07.09.2020. 
 

Dagsorden: Bilag: Beslutning: 

1.  Godkendelse af referat 

fra d. 27. januar. 

  

2. Nyt til og fra ledelsen.  • Bytoften julefrokost d. 3. december – Hanne S. 

orienterer. Der holdes julefrokost afdelingsvis. De, 

der ikke hører under anden afdeling, holder i AC. 

• Vedr. større arrangementer: det aftales fra gang til 

gang, om - og hvordan - disse afholdes. 

• Ny centerleder: Charlotte Würtz (ikke forstander 

længere pga. kommunal sammenlægning). 

• 50-års jubilæum i september 2021. Første møde 

afholdes tirsdag d. 08.09 + der er møde i november 

og december. Claus deltager fra Brugerrådet. 

Ledelsen foreslår at afholde jubilæet over 3 dage – 

med bl.a. åbent hus og en fest (med musik). 

3.  Skal brugerrådet være 

med i Bytoften 50 år 

jubilæum i 2021? 

 • Ang. husavisen: Se punkt 4. 

• Leif har kontakt til en musiker, der spiller country 

og blandet musik. Han koster 2500 kr. for 2 timer. 

Brugerrådet siger nej for i år, vi venter til næste år – 

måske vi kan bruge ham senere. 

4.  Nyt til og fra brugere  

og team 1. 

 - Hvordan vil det fremover være  

med avis- & skærmarbejdet – ”Blækklatten”? 

Der skal helst komme artikler fra andre teams – ikke kun 

team 2, hvis den skal være noget værd for alle. Der printes 

ikke aviser pga. Corona – men der kan undtagelsesvis 

printes én, som man tager med hjem. Hvis avisen ligger på 

Brugerrådets hjemmeside, kan teams ‘ene gennemgå den 

på skærmen. 

Blækklattens mail hedder: www.bytoftenhusavis.dk 

Brugerrådehjemmesiden hedder: www.ackb.dk 

 

- Hvordan med efterårssalg & forårssalg fremover? 

Hanne: Pga. Corona kan efterårssalg ikke afholdes i år. Det 

tages op til næste år, hvordan det ser ud til den tid. 

 

- Banko? 

Hanne: Pga. Corona kan banko ikke afholdes indtil videre. 

Det kan dog holdes banko i hvert team. Hvordan det bliver 

fremover, vides ikke endnu. 

 

• ”Bredahl Brothers” – Nikolai Bredahl. Kan man 

spørge, om de vil komme på besøg med deres 

traktor? 

• Besøg af Lise og hendes mand (trompet og klaver – 

ligesom sidste gang). 
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5.  Nyt til og fra brugere 

og team 2. 

  

6.  Nyt til og fra brugere 

og team 3. 

 - Kan brugerrådet arrangere virtuelle foredrag eller 

koncerter, som kan streames ud i alle teams? Det kunne 

fx være en, som har oplevet Corona på tæt hold, en 

krigsveteran, en tidligere misbruger eller andet.  

Af koncerter/musik kunne det være Husorkestret, en 

”gammel” live koncert fx Live-Aid eller andet. 

Svært at streame live – det kan nemt hakke, og vi har ikke 

udstyr, der kan bruges. Der findes mange videoer på fx 

YouTube med diverse foredrag, standup og koncerter. 

 

- Måske kunne I også arrangere, at der kom nogle 

gamle fede biler på besøg. 

Forslag om, at Jeanette Henkel og mand spørges. 

 

- Og sidst men ikke mindst så vil vi gerne, at I igen 

snakker om muligheden for sejlads i Sunds. 

Hanne tager punktet med til ledelsen. 

7.  Vi skal have tilføjet 

noget tekst i 

vedtægterne, efter vi 

er overgået til 

kommunen. 

 Brugerrådet har nogle vedtægter, der skal rettes til efter 

sammenlægningen. Bytoftens bestyrelse findes ikke mere, 

her sad formanden (Claus) som tilhører. Der skal oprettes 

et bruger/pårørende-råd – Brugerrådet vælger Helle som 

repræsentant i dette råd (Claus er suppleant). 

Hanne fortæller mere om rådet til næste brugerråds-møde. 

 

8.  Inge K. og Claus B. S. 

M. holdt møde d. 1. 

september.  

Brugerråds kort. 

 Der skal oprettes ny konto, som formanden har adgang til. 

Det kræver, at der skal ændres i vedtægterne – der arbejdes 

på sagen. Claus har mere nyt om dette til næste møde. 

9.  Blomsterhilsner og 

gaver. 

 Fra team 1 - Tvivlsspørgsmål:  

Gives der gave fra Aktivitetscenterklubben til en 

bruger, som har (haft) Guldbryllup (Flemming 

Jendresen 29-08-2020?) 

I vedtægter står intet om sølv-/guldbryllup – dette skrives 

evt. ind i vedtægterne. Brugerrådet giver til Flemming – 

Claus meddeler dette til Team 1. 

 

Blot til info: Team 1 arbejder på at finde en dato, hvor 

vi kan fejre Pia`s 10-års AC-jubilæum, som var d. 1.6. – 

vi køber gerne gave på vegne af AC- klubben, hvis I 

gerne vil have os til det. 

Team 1 holder festen for sig selv – vi må ikke mødes alle. 

Claus giver besked til Team 1 om, de må købe gaven.  

10.  Næste møde mandag 

d. 9. november. 

 Vi har fået et ekstra brugerrådsmøde d. 14/12 kl. 12.30-

13.50 for at have tid til at rette vedtægterne. 

11.  Evt.   
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 Den store Julequiz  
1. Hvilket land menes at have opfundet retten risalamande?  
A. Sverige  
B. Danmark  
C. Frankrig  
D. England  
 

2. Hvad hedder Oluf Sands hustru i den populære TV 2-voksenjulekalender ”The 

Julekalender”?  
A. Gerda  

B. Gurli  

C. Gertrud  

D. Ulla Pia  
 

3. Undervejs i Disneys Juleshow kommer der et indslag med ”Julekort fra fjern og 

nær”. Hvem kommer det første julekort fra?  
A. Peter Pan  

B. Snehvide og de syv dværge  

C. Pinocchio  

D. Bambi  
 

4. I hvilket land hedder julemanden ”Sinterklaas”, som ved sin side har en hjælper 

ved navn ”Swarte Piet” (Sorte Peter), som uddeler et stykke kul og giver smæk til alle 
uartige børn?  
A. Østrig  

B. Holland  

C. Tyskland  

D. Schweiz  
 

5. Hvad hed de Hellige tre konger (også kendt som De tre vise mænd eller 

Vismændene fra Østerland)?  
A. Matthæus, Markus, Lukas  

B. Kasper, Melchior, Balthasar  
C. Kasper, Jesper, Jonathan  

D. Matthæus, Lukas, Johannes  
 

6. I julesangen Højt fra træets grønne top har Anna ingen ro, før hun får sin gave. 

Men hvad er hendes gave?  
A. Fire alen merino  

B. Silke til en frakke  

C. En tung pung  

D. En dejlig hue  
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7. Filmen ”Love Actually” er gået hen og blevet en ægte, moderne juleklassiker på tv-

skærmen. Men hvem er det nu, der spiller rollen som den engelske premierminister i 
den romantiske komedie?  
A. Hugh Grant  

B. Alan Rickman  

C. Colin Firth  

D. Liam Neeson  
 

8. Oprindeligt var det i middelalderen ikke kartofler, men noget andet, som folk 

spiste en sukkerbrunet version af til deres and eller gås juleaften. Men hvad?  
A. Små roer  

B. Hvad snakker du om? Det har altid været kartofler  

C. Rødbeder  

D. Kastanjer  
 

9. Hvem krediteres for at have skrevet den kendte fortælling om ”Peters jul”?  

A. H.C. Andersen  
B. Peter Faber  
C. Johan Krohn  
D. N.F.S. Grundtvig  
 

10. Fra hvilken DR-julekalender stammer julesangen ”Fire strømper uden fod”?  

A. Kender du Decembervej?  
B. Jullerup Færgeby  
C. Vinterbyøster  
D. Jul i Gammelby  
 

11. Risengrød smager dejligt – det synes de fleste af os, men den søde grød er ekstra 

populær hos en dansk politiker. For hvilken politiker var det, der under et interview i 
2010 blev vred på en DR-journalist og bagefter undskyldte det med, at det var fordi, 
at han var ude af balance, fordi han blandt andet var blevet afbrudt midt i at spise sin 
livret: Risengrød?  
A. Lars Barfoed  

B. Lars Løkke Rasmussen  

C. Villy Søvndal  

D. Bertel Haarder  
 

12. Hvad hedder Pyrus’ klassekammerat i TV 2s julekalender ”Alletiders Nisse”?  
A. Kandis  
B. Freja  
C. Josefine  
D. Mille  
 

13. Hvilket land siges adventskransen at stamme fra?  

A. USA  
B. Tjekkiet  
C. Danmark  
D. Tyskland  
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14. I Japan fejrer man ikke jul, men en noget spøjs tradition har alligevel sneget sig 

ind juleaften. Mange japanske familier går nemlig på en amerikansk fastfoodkæde 
for at spise ”julemåltidet”. Hvilken?  
A. KFC  
B. McDonalds  

C. Burger King  

D. Subway  
 

15. En anden juleklassiker på tv er ”Alene hjemme”-filmen. Men hvad hedder den 

lille dreng til fornavn, som bliver glemt af sin familie (og som spilles af en ung 
Macaulay Culkin)?  
A. Steve  

B. Kevin  

C. Jack  

D. Dylan  
 

16. Der er så mange gode julesange. Men hvilken julesang var den allermest spillede 

på de danske radiostationer i årene fra 2006 til 2016 ifølge Koda, som sikrer 
komponisternes og sangskrivernes rettigheder i Danmark?  
A. “All I Want for Christmas Is You” med Mariah Carey  
B. “Let Love Be Love” med Juice, S.O.A.P og Christina  

C. “Last Christmas” med Wham  

D. ”Jul Det’ Cool” med MC Einar  
 

 

 

 
 
 
SVAR:  
1. Danmark  

2. Gertrud  

3. Peter Pan  

4. Holland  

5. Kasper, Melchior, Balthasar  

6. Fire alen merino  

7. Hugh Grant  

8. Kastanjer  

9. Johan Krohn  

10. Jullerup Færgeby  

11. Bertel Haarder  

12. Kandis  

13. Tyskland  

14. KFC  

15. Kevin  

16. ”Jul Det’ Cool” med MC Einar  


